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Marianne Boll Kristensen (Region Midtjylland)  

Mariann Kjær Jensen (KKR Region Nordjylland) 

Jakob Thulesen Dahl (Danske Gymnasier) 
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Søren Bach (Medarbejderrepræsentant)  
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Dagsorden 

1. Godkendelse af dagsordenen (5 min)  

2. Velkomst og konstituering af det nye uddannelsesudvalg (55 min) 

3. Nyt fra VIA (30 min) 

4. Årshjul 2023 (30 min) 

Frokost kl.12.00-12.30 

5. Studieoptag 2022 (20 min) 

6. Nyt fra Ernæring og sundhedsuddannelsen fra et nationalt perspektiv 

(30 min) 

7. Nyt fra uddannelsen (5 min) 

8. Nyt fra uddannelsesudvalgets medlemmer (10 min) 

9. Nyt fra de studerende (10 min) 

10. Planlægning af næste møde (10 min)  

11. Eventuelt (5 min) 

 

REFERAT/ 
DAGSORDEN 

Mødeleder: Lisbeth Thomsen 

 

Referent: 

Martina Terp 

E: MABL@via.dk 

T: +4587552603 

Dato: 30. november 2022 
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Punkt  1. Godkendelse af dagsordenen (5 
min) 

Sagsansvarlig: 

Lisbeth Thomsen 

 Journalnr.:  

 

Sagsfremstilling  

Godkendelse af dagsordenen og afklaring af punkter til eventuelt.    

 

Indstilling 

Det indstilles, at udvalget godkender dagsordenen.   

 

Referat 

Dagsordenen blev godkendt. 

 

 

Punkt  2.  Velkomst og konstituering af det nye uddannelsesudvalg 
(55 min) 

Sagsansvarlig: 

Lisbeth Thomsen 

 Journalnr.:  

 

Bilag 

Bilag 1_ Arbejdsgrundlag for uddannelsesudvalg 2022-2026.pdf 

Bilag 2_2022-2026 Forretningsorden for uddannelsesudvalg for Ernæring og Sundhedsuddannelserne.pdf 

  

Sagsfremstilling 

Velkommen til både nye og velkendte repræsentanter i uddannelsesudvalget for Ernæring- og 

sundhedsuddannelserne (ES/GNH) for perioden 2022-2026. Uddannelsesudvalget er bredt sammensat af 

repræsentanter for regioner, kommuner, samarbejdspartnere, faglige organisationer samt repræsentanter for 

studerende og medarbejdere. Vi ser frem til samarbejdet og vil derfor bede alle præsentere sig selv med 

afsæt i  

- Hvad er min baggrund, job, uddannelse m.m.  

- Hvad er min motivation for at deltage i uddannelsesudvalgets arbejde i VIA ? 

 

Herefter gennemgås arbejdsgrundlaget og forretningsordenen (vedlagte bilag) for uddannelsesudvalgets 

møder.  

 

Uddannelsesudvalget konstitueres og formand vælges jf. forretningsordenens §3 

” Uddannelsesudvalgets konstituering  

§3. Uddannelsesudvalget vælger på første møde en formand blandt de udefrakommende medlemmer. 

Valget sker ved almindeligt stemmeflertal blandt de tilstedeværende medlemmer. Funktionsperioden for 

formanden er fire år. Formandens funktionsperiode følger udvalgets funktionsperiode.” 

 

Indstilling 

Det indstilles, at udvalget drøfter arbejdsgrundlaget og forretningsordenen med henblik på konstituering. 

 

Referat  

Lisbeth gennemgik slide 3-11 i bilag 3, herunder bl.a. en gennemgang af medlemmerne i det nye 

uddannelsesudvalg for funktionsperioden 2022-26. De tilstedeværende medlemmer præsenterede sig og 

knyttede et par ord på deres uddannelsesbaggrund, ansættelse og motivation for at sidde i 

uddannelsesudvalget. 

 

På nuværende tidspunkt dækker uddannelsesudvalget stadigvæk de to uddannelser: Ernæring og 

sundhedsuddannelsen samt Global Nutrition and Health (GNH). GNH lukker og dimitterer sin sidste årgang i 

januar 2024. De sidste studerende skal være færdige i januar 2026 (dvs. de forsinkede studerende fx pga. 
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orlov). Det betyder, at der ikke længere sker en decideret udvikling på uddannelsen, men at fokus er på at 

bevare den kvalitet, der er. For uddannelsesudvalget betyder det, at GNH gradvist vil udfases og fylde 

mindre. 

 

Forretningsordenen (se bilag 2) blev gennemgået og godkendt. 

 

Valg af formand: 

Bodil Geipel Lauritsen blev ved fredsvalg valgt til uddannelsesudvalgets formand. Tillykke til Bodil. 

 

 

Punkt 3. Nyt fra VIA (30 min) 

Sagsansvarlig 

Helle Kruuse-Andersen 

 

 Journalnr.:  

Bilag 

 

Sagsfremstilling 

Orientering om nyheder fra klyngen af sundhedsuddannelser samt VIA, herunder 

- Præsentation af sundhedsuddannelserne 

- VIA akkreditering 

- Campus organisering 

- Uddannelsesakademi 

- Medarbejderdag for sundhedsuddannelserne 2. november 2022 

 

Indstilling 

Det indstilles, at uddannelsesudvalget tager orienteringen til efterretning og bidrager med perspektiver på det 

præsenterede.  

 

Referat  

 

Helle Kruuse-Andersen gennemgik nyt fra VIA (se slide 13 i bilag 3): 

1. De 5 sundhedsuddannelser under Helles dekanområde er: 

a. Ernæring og sundhed/GNH 

b. Fysioterapeutuddannelsen 

c. Ergoterapeutuddannelsen 

d. Psykomotorikuddannelsen 

e. Bioanalytikeruddannelsen 

En dansk bandagistuddannelse i Horsens er på vej. 

 

2. VIA er blevet positivt institutionsakkrediteret i 2022.  

 

3. ”Fællesskaber, der får det bedste frem i alle” er et af VIAs strategiske spor. Det betyder, at vi har 

særligt fokus på campusmiljøerne, dvs. at udvikle attraktive campusmiljøer for de studerende. Bl.a. 

er arbejdet skudt i gang med en omorganisering af campus, som skal støtte op om det strategiske 

spor. 

 

4. Nyt uddannelsesakademi i VIA, som har fokus på pædagogik/didaktik i undervisningen/systematisk 

kompetenceudvikling af undervisere (nye undervisningsmetoder mv.). Linda Greve, leder af 

uddannelsesakademiet lave bl.a. podcasts om den gode undervisning: VIAvidere (ligger tilgængelig 

dér, hvor du henter dine podcasts) 

 

5. Alle medarbejdere i sundhedsuddannelserne har i efteråret være på en medarbejderdag, hvor 

temaet var ”nutidens generation af unge”. Inspiration kan findes hos Christian Hjortkjær fx på 

følgende link https://www.youtube.com/watch?v=AQgsulpcXmY&t=390s 
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Punkt 4. Årshjul 2023 (30 min) 

Sagsansvarlig 

Lisbeth Thomsen 

 

 Journalnr.:  

Bilag 

 

Sagsfremstilling 

På baggrund af den tidligere præsentation af arbejdsgrundlag og forretningsorden drøftes ønsker til 

tematikker til udvalgets årshjul for 2023. 

 

Formanden for uddannelsesudvalget, uddannelsesdekanen og uddannelseslederen vil efterfølgende 

udarbejde et årshjul som præsenteres på det første møde i 2023. 

 

Indstilling 

Det indstilles, at uddannelsesudvalget drøfter og beslutter tematikker for uddannelsesudvalgsmøder i 2023. 

 

Referat  

Der skal med udgangspunkt i input fra uddannelsesudvalget udarbejdes et årshjul for uddannelsesudvalget 

(se slide 12 i bilag 3). 

 

Et gruppearbejde frembragte følgende input til årshjulets tematikker (emner, vi ønsker behandlet i 

uddannelsesudvalget): 

 

- Rekruttering 

- Sammenhæng mellem praktikforløb og bachelorprojektet 

- Få aftagerne ind på uddannelsen, fx via gæsteforelæsninger 

- Evaluering af praktikforløb – en mere overordnet evaluering af udbyttet af praktikforløbet 

- Studiemiljø og trivsel 

- Fysiske rammer for undervisning 

- Det offentlige som et attraktivt område/arbejdsplads 

- Hvordan kan SF/FL studerende sikre sig drømmepraktikken? 

- Hvordan kan man gøre diætiststuderende attraktive for flere praktiksteder 

- Hvad rører sig ude på arbejdsmarkedet? Arbejdsmarkedet vil også gerne beriges med ny teori fra 

uddannelsen 

- Efter- og videreuddannelse – hvor er der huller/potentialer, som VIA evt. kan dække? 

- Tendenser på arbejdsmarkedet og udvikling af uddannelsen i relation hertil 

- De forskellige vilkår på arbejdsmarkedet for KD/SF/FL 

 

 

Frokost kl. 12.00-12.30 

 

 

Punkt  5. Studieoptag 2022 (20 min.) 

Sagsansvarlig: 

Lisbeth Thomsen 

 Journalnr.:  
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Bilag 

 

Sagsfremstilling 

Uddannelsesudvalget orienteres om studieoptaget 2022. 

 
VIA ialt 

 
 

Indstilling 

Det indstilles, at uddannelsesudvalget tager orienteringen til efterretning og bidrager med perspektiver på 

udfordringen med faldet i antallet af ansøgere.  

 

Referat  

Se slide 14-15 i bilag 3 

 

Lisbeth gav en status på uddannelsens optag. 

På trods af det store fald i antal ansøgere, har vi fyldt vores 105 pladser op på ernæring og 

sundhedsuddannelsen. De andre ernæring og sundhedsuddannelser i Danmark (KP, Absalon, UC Syd) har 

ikke fyldt deres pladser op. Vi kan kun gisne om årsagerne til nedgangen (små ungdomsårgange, flere 

sabbatår efter corona mv.). Det interessante er, hvordan det bliver til næste år og året efter. Altså om 

tendensen fortsætter. 

 

Punkt  6. Nyt fra Ernæring og sundhedsuddannelsen i et nationalt 
perspektiv (30 min) 

Sagsansvarlig: 

Lisbeth Thomsen 

 Journalnr.:  

 

Bilag 

 

Sagsfremstilling 

Uddannelsesudvalget orienteres om VIA’s samarbejde med de øvrige professionshøjskoler (UC 

ledernetværk) samt Kost- og Ernæringsforbundet om uddannelsesudvikling og autoristation til andre 

studieretninger/toninger end klinisk diætetik. 

 

Indstilling 

Det indstilles, at uddannelsesudvalget bidrager med input til det igangværende nationale samarbejde som 

efterfølgende kan bringes ind i UC ledernetværkets videre arbejde. 

 

Referat 

 

Status på det nationale udviklingsarbejde (på tværs af UCerne): 

Lisbeth gennemgik slide 16-20 i bilag 3. 

 

Vedr. autorisation: 

Kost- og ernæringsforbundet har fået udarbejdet et sundhedspolitisk notat, hvor det konkluderes, at der kan 

arbejdes for en autorisation for toningen sundhedsfremme og forebyggelse, men ikke for studieretningen 

fødevarer og ledelse. Der er dog meget lang vej endnu til noget mere konkret. Udviklingsarbejdet er fortsat 

forankret i Kost- og ernæringsforbundet. 

 

De 4 uddannelsesledere af ernæring og sundhedsuddannelserne har etableret et godt nationalt samarbejde, 

hvor de pt. samarbejder om en række forskellige emner under overskriften ”Fremtidens ernæring og 

sundhedsuddannelse” (se slide 18 i bilag 3). Historisk set udspringer de 4 ernæring og 
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sundhedsuddannelser af forskellige traditioner, som stadigvæk gennemsyrer uddannelsernes profiler. Et 

nationalt samarbejde kan kræve, at man giver køb på noget af det, man for nuværende vægter højt. 

Medlemmer fra uddannelsesudvalget fremsatte ønske om, at uddannelsen holder fast i sit høje faglige 

niveau indenfor metodefagene, og at vi gerne må lade os inspirere af en mere praktisk tilgang hos fx 

Ernæring og sundhedsuddannelsen på Københavns Professionshøjskole, 

 

Lisbeth har udarbejdet et oplæg til en SWOT-analyse på det nationale samarbejde og ønskede input til den 

fra uddannelsesudvalget. Vi talte om, at truslerne også kan blive en styrke. Fx kan øget akademisering også 

blive en fordel. I rekrutteringssammenhæng er det vigtigt at formidle, at en professionsbacheloruddannelse 

med efterfølgende kandidatuddannelse kan gå hånd i hånd.  

 

 

 

Punkt  7. Nyt fra uddannelsen (5 min) 

Sagsansvarlig: 

Lisbeth Thomsen 

 Journalnr.:  

 

Bilag 

 

Sagsfremstilling 

Orientering om mindre punkter som ikke er særskilt dagsordensat.  

 

Indstilling 

Det indstilles, at orienteringen tages til efterretning. 

 

Referat 

Punktet blev delvist dækket af punkt 6 og noget bliver rykket til næste møde. 

Punkt  8. Nyt fra uddannelsesudvalgets medlemmer (10 min) 

Sagsansvarlig: 

Lisbeth Thomsen 

 Journalnr.:  

 

Bilag 

 

Sagsfremstilling 

Uddannelsesudvalgets repræsentanter orienterer om nyt fra egne organisationer. 

 

Indstilling 

Det indstilles, at orienteringen tages til efterretning. 

 

Referat 

Ingen medlemmer havde noget nyt, der skulle deles med uddannelsesudvalget. 

Punkt  9. Nyt fra de studerende (10 min) 

Sagsansvarlig: 

Lisbeth Thomsen 

 Journalnr.:  

 

Bilag 

 

Sagsfremstilling 

De studerendes repræsentanter i udvalget orienterer om nyt fra de studerende. 
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Indstilling 

Det indstilles, at orienteringen tages til efterretning. 

 

Referat 

 

DSR har ligget lidt stille siden corona-nedlukningen, men nu er de studerende i gang med et større arbejde 

for at få det op at køre igen. 

3 ildsjæle fra 3. semester har genoplivet ”Vild med mad”, hvor alle ES studerende kan deltage og lave mad 

sammen. Det koster typisk kun 20-30 kr. at deltage. 

 

 

Punkt  10. Planlægning af næste møde (10 min) 

Sagsansvarlig: 

Lisbeth Thomsen 

 Journalnr.:  

 

Bilag 

 

Sagsfremstilling 

Opsamling på punkter og tematikker som ønskes præsenteret og drøftet på det kommende 

uddannelsesudvalgsmøde. 

 

Indstilling 

 

Referat 

 

Der blev fremsat et ønske om en oversigt over praktikperioder og vilkårene for praktik. Oversigt over 

uddannelsens opbygning. Uddannelsen udleverer dette ifm. næste møde. 

 

 

Punkt  11. Eventuelt (5 min) 

Sagsansvarlig: 

Lisbeth Thomsen 

 Journalnr.:  

 

Referat 

Ingen kommentarer. 
 

 


